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Protokół Nr XX/2012 

R a d y  G m i n y 
 Sitno 

z dnia 26 kwietnia 2012 roku 
 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Cześniki na lata 2012 – 2019”, 

- w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Kornelówka na lata 2012 – 2019”, 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok,  

- w sprawie zmiany w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sitno na 

lata 2011- 2017, 

- zmieniająca uchwałę w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych na rok 2012, 

- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

5. Ocena zasobów Pomocy Społecznej w Gminie Sitno na rok 2012 oraz  

w perspektywie potrzeb na kolejny rok. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

8. Sprawy różne. 

9. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 
 

1. Biłant Marek 

2. Borowiec Andrzej 

3. Gazda Antoni 

4. Juszczak Andrzej 

5. Kozak Leszek 

6. Mazurek Janusz 

7. Mazurek Jerzy 

8. Niedźwiedź Zygmunt 

9. Ostapińska Dorota 

10. Palikot Piotr 

11. Stefańczuk Zbigniew 

12. Szajnoga Marek 

13. Tarkot Alina 

14. Tukiendorf Edward 
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Radni nieobecni: 
 

1. Pawlicha Bogdan 

 

Ad. 1 

 

Otwarcie obrad sesji 
 

         Otwarcia obrad XX Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf. 

Przewodniczący powitał Radnych, sołtysów, kierownika ZWiUTG Andrzeja 

Kicińskiego, kierownika GBP Panią Danutę Wrotniak, kierownika OPKiS Panią 

Halinę Martyniuk, gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana Kajetana Protasa, 

Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią Jolantę Hryciuk, 

oraz wszystkich przybyłych jak również Panią Ninę Drozdowską i Monikę Stanuch  

z Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Sitnie. Obrady rozpoczęły się o godz. 10
00

  

i trwały do godz. 14
00

. 

  

 

  

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. 

Pan Sekretarz poprosił, aby do porządku obrad dołączyć uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Stanisławce oznaczonej nr 

118 i nr 119 na cele działalności sakralnej na rzecz Parafii Rzymskokatolickiej  

w Horyszowie Polskim, o których to była już mowa na wcześniejszych sesjach. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

uwagi do proponowanego porządku obrad sesji.  

Ponieważ uwag nie było Państwo Radni przyjęli proponowany porządek obrad 

jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził,                     

że w obradach uczestniczy 13 Radnych, co stanowi niezbędne quorum potrzebne do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał                 

i Wniosków weszli nw. Radni: Zygmunt Niedźwiedź, Antoni Gazda i Mazurek 

Janusz. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 
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Ad. 4 

 

Podjęcie uchwał 

 

Przy podejmowaniu Uchwały brało udział 13 Radnych. 

Pan Zygmunt Niedźwiedź odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

1) Uchwała Nr XX/122/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 26 kwietnia 2012 r.  

w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Cześniki na lata 2012 – 

2019”. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że w dniu wczorajszym odbyło się zebranie wiejskie  

w Cześnikach, na którym przyjęto Plan Odnowy Miejscowości Cześniki, a następnie 

przedstawił najważniejsze zagadnienia ujęte w Planie Odnowy ww. miejscowości 

(remont remizy OSP w Cześnikach, boisko przy remizie, budowa sieci wodociągowej 

w Cześnikach). 

Pan Wójt dodał, iż Plan Odnowy jest wymogiem przy ubieganiu się o środki  

z Unii. 

Kolejno Pan Sekretarz powiedział, że w Cześnikach i w Kornelówce chcemy iść 

w kierunku kryteriów regionalnych do PROW-u. W planach jest między innymi 

budowa punktu widokowego w Kornelówce, plac integracyjny koło szkoły  

w Kornelówce, kolejno budowa i przebudowa Muzeum Pożarnictwa, trasa rowerowa 

w Kornelówce od Skierbieszowskiego Parku, sieć wodociągowa i kanalizacyjna  

w Cześnikach - to ogólne zagadnienia zawarte w Planach Odnowy Miejscowości 

Kornelówki i Cześnik. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Przy podejmowaniu pozostałych Uchwał brało udział już 14 Radnych, ponieważ 

jeden z Radnych się spóźnił. 

2) Uchwała Nr XX/123/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 26 kwietnia 2012 r.  

w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Kornelówka na lata 2012 

– 2019”. 

 

Przewodniczący poinformował, że Uchwała ta została już omówiona przy 

podejmowaniu poprzedniej Uchwały i zapytał, czy nie ma do niej pytań. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

3) Uchwała Nr XX/124/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 26 kwietnia 2012r.  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok. 
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Pani Skarbnik omówiła zmiany w budżecie. 

 

Pan Sekretarz dodał, że zmiany te są związane min. z wykonaniem wniosku przez 

firmę zewnętrzną na solary w ramach RPO. Kwota dofinasowania w ramach środków 

europejskich to 85% reszta po stronie beneficjenta. 

Pan Sekretarz następnie odczytał informację w sprawie składania ankiet dot. 

kolektorów słonecznych. Informacja ta będzie przekazana sołtysom w celu 

poinformowania mieszkańców o możliwości uzupełnienia wcześniej złożonych 

ankiet bądź też złożenia nowych ankiet, jak również została umieszczona na BIP-ie 

UG Sitno.  

Po odpowiedziach przez Panią Skarbnik na zadawane pytania przez Radnych 

Przewodniczący poddał Uchwałę pod głosowanie. 

 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

4) Uchwała Nr XX/125/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 26 kwietnia 2012 r.  

w sprawie zmiany w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Sitno na lata 2011- 2017. 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła zmiany w załącznikach do ww. Uchwały. 

 

Pan Palikot zapytał, ile będzie zakupionych stroi ludowych w ramach projektu? 

Pan Sekretarz, wyjaśnił, że jeszcze nie wiadomo, to zależy, jakie będą potrzeby, 

jednak na pewno projekt na stroje ludowe z „Lidera” będzie składany - wstępnie 

nabór planowany jest na sierpień. 

Pani Nina Drozdowska powiedziała:, „że Pan Sekretarz pokazywał, że jest 

projekt modernizacji kotłowni w szkole w Sitnie, a w planie go nie ma?” 

Pan Sekretarz powiedział, że modernizacja kotłowni jest ujęta w budżecie. 

Pan Sekretarz dodał, że jest nawet projekt kotłowni na biomasę w Sitnie, jednak 

na razie na nią nas nie stać, a na chwilę obecną nie ma żadnego programu, z którego 

można było by sfinansować częściowy koszt wykonania takiej kotłowni. 

Pani Drozdowska, zapytała, jaki jest koszt takiej modernizacji kotłowni  

w Sitnie? 

Pan Sekretarz powiedział, że w trakcie opracowywania jest kosztorys jednak  

w granicach 400 – 500 tys. zł kotłownia z instalacją. „…Nie możemy przyjąć  

w Sitnie technologii złej, żeby było znowu duże zużycie energii - projekt musi być 

innowacyjny”. 

Kolejno Pan Sekretarz dodał, że mamy kolejne wydatki, chodzi o kocioł 

w Kornelówce i w Cześnikach w Szkole, który wysiada. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

 

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 12 głosach za, 0 przeciw  

i 2 głosach wstrzymujących się. 
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5) Uchwała Nr XX/126/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 26 kwietnia 2012 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych na rok 2012. 

 

Pan Wójt objaśnił, z czego wynikają zmiany w uchwale. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, 0 przeciw  

i 1 głosie wstrzymującym się. 

 

 

6) Uchwała Nr XX/127/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 26 kwietnia 2012 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

 

Pan Przewodniczący powiedział, że ma pewne obawy, czy działkę o pow. 

0,2483ha możemy bez problemu przekazać na cele sakralne skoro jest to działka 

rolna. 

Pan Wójt powiedział, że ma nadzieję, że nie będzie tutaj jednak przeszkód. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

 

 

Ad. 5 

 

Ocena zasobów Pomocy Społecznej w Gminie Sitno na rok 2012 oraz  

w perspektywie potrzeb na kolejny rok 

 

 Ocenę zasobów Pomocy Społecznej przedstawił Pan Sekretarz. (Zał. do 

protokołu) 

 Pan Sekretarz poinformował, że pod koniec października bądź listopada będzie 

mógł być przekazany do użytkowania wyremontowany obiekt po byłej szkole  

w Stanisławce. W związku z tym trzeba się zastanowić, co tam będzie, czy dom 

pomocy dziennej, czy samopomocy, czy temu podobne.  Obiekt ten został 

zrealizowany w ramach Programu Obszarów Wiejskich z przeznaczeniem na 

świetlicę środowiskową „… i wpisują się te właśnie zadania”. 

 Pan Sekretarz powiedział, że Koło Gospodyń Wiejskich będzie się tam mieścić 

natomiast, co jeszcze to trzeba się nad tym zastanowić. 

 Pan Borowiec zaproponował, aby w tej sprawie zrobić zebranie wiejskie na 
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Stanisławce. 

 Pan Sekretarz powiedział, że zebranie zostanie zrobione jak będzie bliżej 

tematu przekazania obiektu. 

 Pan Wójt powiedział, że podstawową sprawą jest osiągnięcie celów i założeń, 

jakie zostały zawarte we wniosku, w tym projekcie – to przeznaczenie tego obiektu 

na świetlicę środowiskową.  Jednak jest tam dość dużo pomieszczeń i trzeba 

zastanowić się nad ich zagospodarowaniem. Trzeba też zastanowić się nad kosztami, 

gdyż jest również potrzeba drobnego remontu dwóch mieszkań znajdujących się tam 

- między innymi wymiana instalacji. „…Bo dwie trzecie obiektu jest otynkowana,  

w miarę możliwości urządzona, natomiast pozostała część południowa 

niewyremontowana”. 

 Kolejno Pan Wójt powiedział, że będzie potrzeba, aby obiekt ten miał 

opiekuna 24 godziny, jak również jest potrzeba ogrodzenia go i otynkowania 

hydroforni. 

 

  

Ad. 6 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno dr inż. Kajetan Protas. 

Porusza zagadnienia: 

1. Użytków zielonych, 

2. Sprawy gospodarcze (przeniesienie księgozbioru bibliotek, przeniesienie 

magazynka obrony, sprzątanie wsi, remont pompy wirowej w Sitnie, remont 

przystanku koło szkoły w Sitnie, częściowy remont drogi na Podźródłach, 

poprawa drogi Boży Dar-„sosny”, wywóz nieczystości),  

3. Sprawy drogowe (poprawa stanu dróg powiatowych), 

4. Sprawy gospodarcze (płukanie sieci w Jarosławcu w związku z opadami), 

5. Punkt widokowy, 

6. Sprawy oświatowe, 

7. Zawody sportowe Straży Pożarnej, 

8. Miejsc pamięci narodowych, 

9. Turniej piłki koszykowej. 

 

Pan Juszczak zapytał, dlaczego był już jakiś remont ujęcia wody w Sitnie skoro 

to ujęcie było nie dawno modernizowane w ramach wspólnego projektu oczyszczalni. 

„…Co tam było robione?” 

Pan Kiciński wyjaśnił, że z powodu obniżenia się wód gruntowych zaistniała 

konieczność obniżenia pompy wirowej. 

Pan Sekretarz poinformował, że tablica, która znajduje się na zewnątrz została 

wykonana z projektu w ramach Lidera wspólnie z 11 gminami. Projekt ma na celu 

promocję tych gmin. 
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Kolejno Pan Sekretarz poinformował o spotkaniu 29 marca w szkole  

w Jarosławcu. Spotkanie będzie dotyczyło spraw gospodarczych, Wspólnoty 

wiejskiej, sieci wod-kan. 

 Następnie Pan Sekretarz powiedział, że komisja do spraw wymarznięć  

w uprawach powołana przez Panią Wojewodę składająca się między innymi  

z pracowników Urzędu Gminy zebrała ponad 750 ha przemarznięć upraw. Do  

1 czerwca rolnicy, którzy zgłosili szkody w związku z mrozem muszą złożyć  

w ARiMR oświadczenie z notatką dopiętą sporządzoną przez komisję. 

 Pan Sekretarz poinformował, że zostało wysłane pismo do MZK w sprawie 

porozumienia dot. linii 47. 

Kolejno Pan Sekretarz poinformował, że odbyło się spotkanie Komisji 

oświatowej, na którym wstępnie była organizowana sieć szkolna na lata 2012-2013. 

Pan Sekretarz powiedział, że mamy 400 tys. zł mniej subwencji niż było 

planowane, dlatego trzeba się teraz zastanowić, gdzie te pieniądze poszukać. 

Pan Sekretarz dodał, że być może Pan Dyrektor Dariusz Bryk będzie odchodził 

z Gimnazjum w Sitnie, ponieważ wygrał konkurs w Nieliszu. 

Pan Sekretarz powiedział, że trzeba będzie iść w kierunku połączenia 

niektórych przedmiotów, tak w ogóle to pomyśleć o przekształceniu szkoły 

podstawowej w Sitnie na Stowarzyszeniową. 

 

 

Ad. 7 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 

 

Punkt ten został zrealizowany wraz ze sprawami różnymi. 

 

 

Ad. 8 

 

Sprawy różne 

 

Pan Palikot poprosił, aby zrobić porządek na boisku w Bożym Darze. 

Pan Sekretarz powiedział, że trzeba będzie to spryskać. 

Następnie Pan Palikot powiedział, że niedługo ruszą prace remontowe remizy  

w Bożym Darze jednak najprawdopodobniej zabraknie około 2 tys. zł na remont.   

Pan Biłant zwrócił się z prośbą informując, że wiele młodych ludzi z Osiedla 

zgłaszało się do niego, aby wykorzystać boisko na Osiedlu, z którego nikt nie 

korzysta na plac zabaw dla dzieci. „…Jakąś piaskownicę, jakąś ławkę dla tych matek, 

czy załóżmy karuzelę. To nie byłby duży koszt, a mieszkańcy też by pomogli to 

zrobić, bo tych malutkich dzieci jest bardzo dużo, a dzieci biegają przy ulicy.” 

Pan Sekretarz powiedział, że jak będzie już prawomocna Uchwała w sprawie 

utworzenia sołectwa Jarosławiec Dolny to trzeba będzie zorganizować zebranie na 

Osiedlu i Zakład Rolny. Będziemy wybierać Radę Sołecką i wtedy będą te wszystkie 

tematy poruszone. 
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Pan Jerzy Mazurek powiedział, że trzeba by zwrócić uwagę na połatanie dziur 

na „Kułaczówce”, „…bo teraz robi się ciepło. Żeby nie robić tak, jak w ubiegłym 

roku w październiku – chodzi o sam ten początek”. 

Pan Sekretarz poprosił, Pana Kicińskiego, aby załatał dziury na drogach  

w: Cześnikach – „Kułaczówka”, Cześniki Kol. Górna, w Stabrowie i w Kornelówce. 

Kolejno Pan Sekretarz poinformował, że dzisiaj koparka poprawia drogi  

w Jarosławcu, a jutro i pojutrze koparka jedzie na Cześniki. „…Zgłasza się do sołtysa 

Pana Skóry i Pani Pardykowej i tam robimy te wszystkie drogi, Boży Dar – między 

Kucharskimi, Nowa Kolonia od Pana Wysoka”. 

Pan Sekretarz powiedział, że mamy zamówiony żużel 1000 ton po 20 zł tona 

brutto, a w związku z tym musimy te drogi poprawić. 

Pan Przewodniczący powiedział, że trzeba by wyrównać drogę za cmentarzem 

w Horyszowie Polskim, za budynkami w stronę Pana Górnika. 

Pan Szajnoga zapytał, czy to prawda, że Gmina szukała busa na 18 osób? 

Pan Sekretarz powiedział, że busa planujemy kupić w ramach leasingu. Już 

mamy wstępnie ofertę Pana Dyjaka z Renault – w granicach 140 tys. zł. 

Pan Szajnoga powiedział, że w tej chwili są dwa porządne busy do sprzedania  

w „Krok za Krokiem” były dwa Volkswageny z 2004 r. na 18 osób – 54tys. zł 

wystawione do przetargu. 

Pan Borowiec zapytał czy została naprawiona droga na Rozdoły Podźródła. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że droga została poprawiona. 

Pan Borowiec powiedział, że ukazało się obwieszczenie na BIP-ie  

o przystąpieniu do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno, o którym nikt zapewne nie wiedział 

skoro Radni też nic nie wiedzieli. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że jest to normalna konsekwencja Uchwał w sprawie 

zmiany w Studium. Wszyscy głosowali może jedna osoba się wstrzymała. Ogłaszane 

było w gazecie Zamojskiej, były dyskusje na sesjach, wszystko było pokazywane. 

Pan Borowiec powiedział, że trzeba było ogłosić w miejscowościach, których to 

dotyczy. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że nie ma takiego obowiązku było ogłaszane w prasie na 

Bip-ie, dyskusje były przeprowadzane na sesjach. 

Pan Borowiec powiedział, że mieszkańcy mieli 21 dni na złożenie wniosków  

a nic nie wiedzieli. Według Pana Borowca zostało to zrobione niezgodnie z prawem. 

Pan Sekretarz powiedział, że Studium jest tylko jednym z elementów do zmiany 

w Planie Zagospodarowania. 

Następnie Przewodniczący odczytał pismo Rady Rodziców Szkoły 

Podstawowej im. Wandy Popławskiej w Sitnie z prośbą o utworzenie Oddziału 

Przedszkolnego dla dzieci trzy i czteroletnich przy Szkole Podstawowej w Sitnie (zał. 

do protokołu). 

Kolejno Przewodniczący oddał głos Pani Drozdowskiej. 

Pani Drozdowska powiedziała, że pismo to zostało zapoczątkowane 

zdarzeniami, które miały miejsce na początku roku.  

Pani Drozdowska: „…tak się ułożyło, gdzieś powstała - Pan mówi niepotrzebna 

dyskusja, której skutkiem są teraz decyzje Dyrektorów, że Pan Dyrektor Gimnazjum 
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itd. Nie zgodzę się z Panem, że dyskusja jest nie potrzebna. Ona jest potrzebna i nie 

myśmy ją wywołali i doskonale o tym wszyscy Państwo wiecie. …Bo naprawdę 

gdyby nie to, co zaproponowaliście Państwo Dyrektorom na początku roku byśmy 

nie wiedzieli o tych planach restrukturyzacji placówek oświatowych w Sitnie. 

Myśmy się dowiedzieli od Dyrektorów.  

… zarówno Szkoła Podstawowa jak i Gimnazjum są placówkami powyżej 70 

uczniów, a w związku z tym żeby placówka mogła być przekształcona na 

stowarzyszeniową najpierw musi być zlikwidowana.” 

Pani Drozdowska powiedziała, że dopóki ogrzewanie w Szkole w Sitnie nie 

zostanie zrobione to liczmy się z tym, że to jest 180 tys. zł w skali roku na 

ogrzewanie Szkoły. Trzeba zastanowić się nad obniżeniem kosztów są dwa Gimnazja 

i dwie szkoły Podstawowe. 

Kolejno Pani Drozdowska powiedziała, że „…to Wójt zatrudnia Dyrektora. Wy 

mówicie, że macie problem, bo Dyrektor nie sprostał. Są jakieś formy do rozmowy, 

żeby te oczekiwania wasze były w miarę zbieżne z Dyrektorem. Jesteście 

pracodawcą tego człowieka i krótko mówiąc On musi w jakiś sposób iść na 

kompromis. Będzie musiał brać pod uwagę oczekiwania pracodawców”. 

Pani Drozdowska powiedziała, że chodzi o to, aby drogą kompromisu 

wyprowadzić to na maksymalnie korzystny układ dla wszystkich. 

Pani Drozdowska powiedziała, że cieszy się, że zostały poczynione pewne 

kroki, aby ten problem rozwiązać takie jak łączenie przedmiotów. 

Następnie Pani Drozdowska, powiedziała, iż „…chciałaby wiedzieć, jakie są 

koszty? Jak by to mogło wyglądać, jeżeli chodzi o liczbę dzieci? 

Kolejno Pani Drozdowska poinformowała, że lista rodziców, którzy 

zadeklarowali swoje dzieci do Przedszkola jest pewna. 

Pan Sekretarz przedstawił jak wygląda prowadzenie przedszkoli 

stowarzyszeniowych, czyli koszty. 

Pani Drozdowska poprosiła o przedstawienie kosztów utworzenia oddziału dla 

3-4-latków. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że jeżeli to będzie z karty nauczyciela to będzie duży 

koszt. 

Następnie Pan Sekretarz powiedział, że Szkoły w Kornelówce i w Horyszowie 

Polskim funkcjonują, nie zostały zlikwidowane tylko funkcjonują dobrze, jako 

stowarzyszeniowe. 

Pani Drozdowska: „…bardzo dobrze niech one funkcjonują, ale to nie 

przekonuje nas, że gwarancję i bezpieczeństwo w Oświacie i w edukacji 

pozostawiamy w rękach samorządu. Bo ten samorząd, jako jednostkę traktujemy, 

jako ten gwarant w stabilność edukacji. Co do stowarzyszenia Pan mnie nie musi 

przekonywać. Ja wiem doskonale, jakie to jest dobrodziejstwo, natomiast uważam, że 

idzie oświata w naszym kraju w złym kierunku. Jeśli się obarcza stowarzyszenia 

takimi decyzjami, dlatego że dochodzi do sytuacji nieciekawych, gdzie Panu też 

zbraknie dzieci. I co Pan wtedy zrobi w Stowarzyszeniu?” 

Pan Sekretarz powiedział, że zgadza się z tym, że bez dotacji subwencyjnej  

z Rady, bez dodatkowych środków, żadne stowarzyszenie nie ma żadnych szans. 
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Pani Drozdowska: „…gdyby można było skonstruować kosztorys wspólnie  

z Panem Dyrektorem. Bardzo proszę jeszcze raz w wersji papierowej. Tak żebym ja 

rodzicom mogła w wiarygodny sposób przedstawić dokument, który wynika  

z wyraźnych obliczeń, a nie na podstawie może moich błędnie zrozumiałych 

interpretacji.” 

Pan Sekretarz powiedział, że jeżeli będą prowadzić przedszkole nauczyciele, 

którzy uczą obecnie w tej szkole to koszty nie będą mniejsze, ponieważ są to 

nauczyciele dyplomowani bądź mianowani. Natomiast, gdy byliby to nauczyciele 

stażyści, bądź kontraktowi koszty będą mniejsze. Dlatego też trzeba się wspólnie 

zastanowić z Dyrektorami nad tym. 

Pan Wójt powiedział, że na dzień dzisiejszy nie stać nas na zatrudnienie dwóch 

nauczycieli dyplomowanych, bo to jest kwota ponad 100 tys. zł, a gdzie jeszcze 

wyposażenie pomieszczenia. 

Pan Przewodniczący powiedział, że Dyrektorzy szkół bardzo dobrze znają 

sytuację finansową w szkołach, a rodzice być może otrzymywali inne informacje od 

Dyrektorów, jak były narady. 

Pani Drozdowska: „…tak się to ułożyło jak się ułożyło, zostaliśmy w to 

zaangażowani. Państwo się nie dziwcie, że zostaliśmy zaangażowani i podjęliśmy 

temat, bo to jest dla nas temat szczególnie ważny. To jest takie wywołanie bardzo 

brutalne.”  

Pan Przewodniczący powiedział, że ciągnęliśmy maksymalnie, dokąd tylko 

mogliśmy, mamy różne grupy społeczne, różne środowiska. 

Pani Drozdowska: „…rozumiem, to od tego jak my sobie dzieci wychowamy 

będzie zależało to, że nasze przystanki będą uporządkowane, czy się nam dzieci będą 

kłaniać. Nie można tej sprawy traktować, jako drugorzędną, bądź też funkcjonującą 

pod….” 

Pan Przewodniczący powiedział, że gdybyśmy dzieci traktowali drugorzędnie to 

byśmy mieli zlikwidowane ze dwie lub trzy szkoły w naszej Gminie. 

Pan Wójt powiedział, że takie, jakie środki poszły na oświatę przez około 20 lat, 

to na żadną inwestycję tyle nie poszło. 

Pan Sekretarz stwierdził po słowach Pani Drozdowskiej, iż uważa Ona, że dzieci 

chodzące do Sitna do szkoły prowadzonej przez samorząd będą się kłaniać, natomiast 

inne mogą się nie kłaniać. Nie można różnicować dzieci, bo dzieci wszystkie są 

jednakowe. Bez pomocy rodzica dziecko na pewno nie dostanie się do dobrej szkoły. 

Pani Drozdowska: „…znowu Pana poniosła Panie Sekretarzu moja 

interpretacja”.  

Pan Przewodniczący zakończył dyskusję w sprawie oświaty. 

Kolejno Przewodniczący odczytał podanie Pana sołtysa Mariana Pajdy  

w sprawie rekompensaty za utracone prowizje z tytułu pobierania podatku rolnego  

i leśnego (zał. do protokołu).    

Pan Wójt powiedział, że trzeba się będzie zastanowić nad tym od strony prawnej 

i może określimy wynagrodzenie ryczałtowe. 
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Ad. 9 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

      
        Protokół Nr XIX/2012 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad 

sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni zapoznali się z tymi 

Protokołami i czy są do nich uwagi. 

 

 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokół w głosowaniu jawnym przy 

12 głosach za, 0 – przeciw i 2 głosach wstrzymujących się. 

Pan Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś pytania. 

Pan Szajnoga zapytał, co z pismem z Polidu z Jarosławca. 

Pan Przewodniczący powiedział, że pismo było odczytywane na poprzedniej 

sesji. 

Pan Sekretarz dodał, że są prowadzone z nimi rozmowy w sprawie częściowego 

umorzenia podatku. 

    

 

Ad. 10 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 

gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.     PRZEWODNICZĄCY 
              RADY GMINY 

Protokołował:  Piotr Harczuk               Edward Tukiendorf 

 

 

 

 


